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Svar på § 37-spørgsmål nr. 258 vedrørende genfordeling af hellefiskekvoter. 

I medfør af Inatslsartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål t1I 
Naalakkersuisut vedrørende genfordeling af hellefiskekvoter. Spørgsmålet er henvist til 
besvarelse hos mit område. 

Spørgsmål: 
Er det korrekt at Departementet for Fiskeri og Fangst I starten af november 2017 
genfordelte en del af hellefiskekvoteme for Nordvestgrønland og Sydvestgrønland. Og 
at man tildelte fartøjer som Royal Greenland er ejer eller medejer af større kvoteandele 
end de øvrige rederier? 

Svar: 
Det er alment et kendt faktum, at skatter og afgifter fra fiskeriet udgør en betydelig del af 
landskassens indtægter. Naalakkersuisut bestræber sig derfor på, at sikre fulde 
kvote udnyttelser, der er tildelt fiskeriselskaber med henblik på mest muligt Indtægter til 
Landskassen, da disse indtægter har stor samfundsmæssig betydning. 

Refordeling af kvoter sker typisk I oktober/november, når det for Departementet for 
Fiskeri og Fangst står klart, at nogle selskaber Ikke vil kunne opfiske de kvoter de blev 
tildelt i begyndelse af kvoteåret. 

Departementet for Fiskeri og Fangst, i samarbejde med erhvervets repræsentanter 
foretager på den baggrund en såkaldt refordeling hvor kvoter. der er omfattet af 
refordelingen refordeles til fiskeriselskaber, der vurderes at have ledig fiskerlkapacitet. 

Disse selskaber skal samtidig have den fomødne parathed til straks, at kunne 
påbegynde fiskeriet. Derudover vurderes det hvor stor restmængde der er af selskabets 
oprindelige kvote, samt om hvorvidt deres fartøjer vil, indenfor en given periode, have 
mulighed for at fiske den tildelte ekstra kvote op. 

Såfremt ekstrakvoten efter en periode, alligevel ikke kan blive fisket op, vil der ske 
endnu en refordellng. Refordellngeme fortsætter indtil kvoten bliver fisket op. Der vil 
altid være en risiko for, at vurderingerne ikke holder stik. Der blev i dette fiskeri refordelt 
fire gange, siden første fordeling blev gennemført. 

Spørgsmål: 
Ifølge lIcensbekendtgørelsen (nr. 8/2016) skal tildelingen af licenser ske på baggrund af 
de af Naalakkersuisut fastsatte kriterier. Kan Naalakkersulsut oplyse efter hvilke 
kriterier, at kvoterne blev genfordeit? 
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Svar: 
Der henvises til svar på spm. 1, da kriterierne for refordelingen af den pågældende 
hellefiskekvote fremgår af svaret. 

Spørgsmål: 
Med hvilken begrundelse valgte departementet at tildele en større del af kvoterne til de 
af Royal Greenland helt eller delvist ejede fartøjer end til de øvrige rederiers fartøjer? 

Svar: 
Da der blev refordelt fire gange, har Royal Greenland Ikke fået større del af kvoterne i 
det samlede forløb. 

Spørgsmål: 
Kan Naalakkersuisut bekræfte, at departementet hidtil ved fordeling af kvoterne har 
fordelt disse ligeligt mellem de eksisterende rederier, og at der derfor er tale om en 
ændring af praksis? 

Svar: 
Der henvises til svar på spm. 1. 

Spørgsmål: 
Har departementet efter Naalakkersuts opfattelse sikret, at de forskellige aktører ved 
genfordelingen af kvoterne er blevet behandlet lige og efter saglige kriterier? 

Svar: 
Det er Naalakkersuisuts indtryk at Departementet for Fiskeri og Fangst bestræber sig på 
at behandle fiskeriselskaber lige. såfremt disse har lige forhold. Det er endvidere 
Naalakkersuisuts Indtryk, at Departementet for Fiskeri og Fangst administrerer 
kvotefordelingen i overensstemmelse med gældende regler. 

Med venlig hilsen 

II~S~ 
Naalakkersuisoq for Fiskeri og Fangst 
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28. november 2017 

I medfør af § 37 i forretningsordenen for Inatisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalakersuisut 

1. Er det korrekt at Departementet for Fiskeri og Fangst i starten af november 2017 genfordelte 
en del af hellefiskekvoteme for Nordvestgrønland og Sydvestgronland. Og at man tildelte 
fartøjer som Royal Greenland er ejer eller medejer af større kvoteandele end de øvrige 
rederier? 

2. Ifølge licensbekendtgørelsen (nr. 8/2016) skal tildelingen af licenser ske på baggrund af de af 
Naalakkersuisut fastsatte kriterier. Kan Naalakkersuisut oplyse efter hvilke kriterier, at 
kvoterne blev genfordelt? 

3. Med hvilken begrundelse valgte departementet at tildele en større del af kvoterne til de af 
Royal Greenland helt eller delvist ejede fartøjer end til de øvrige rederiers fartøjer? 

4. Kan Naalakkersuisut bekræfte, at departementet hidtil ved fordeling af kvoterne har fordelt 
disse ligeligt mellem de eksisterende rederier, og at der derfor er tale om en ændring af 
praksis? 

5. Har departementet efter Naalakkersuts opfattelse sikret, at de forskellige aktører ved 
genfordelingen af kvoterne er blevet behandlet lige og efter saglige kriterier? 

(Medlem af Inatsisartut Michael Rosmg, Løsgænger) 

Begrundelse: 

Dette er en forudsætning for et demokratisk land at alle behandles lige af regeringen. I dette tilfælde ser det 
ud om at der er foretaget en forskelsbehandling uden en saglig begrundelse. Derfor ønsker jeg en evt. saglig 
begrundelse belyst afNaalakkersuisut. 


